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ÚVODNÍ SLOVO
ŘEDITELKY a ZAKLADATELE

NADAČNÍHO FONDU MODRÁ RYBKA
ROK 2023

Na jaře roku 2023 nám skončil několikaletý projekt
podpořený Norskými fondy. Znamenalo to
pro nás velkou změnu, ale také to byla nová výzva.
Vzhledem k tomu, že projekty, které realizujeme,
nezapadají do žádných přesně vymezených kolonek, muselo
logicky přijít rozhodnutí
o profesionalizaci nadačního fondu. Tato vize se stala
nutností, ale také velmi nelehkým úkolem.

To by ale nebyla "MODRÁ RYBKA", aby se něco neudálo.
Stalo se něco, co nikdo z nás nečekal. Stali jsme se jednou
ze sedmi neziskových organizací, které byly vybrány nově
zvoleným prezidentem Petrem Pavlem. Obdrželi jsme dar
ze zbylých peněz z volební kampaně. To nám velmi
pomohlo v nelehkém období a dalo nám čas na pokračování
v naší práci a v profesionalizaci organizace. Tímto ještě
jednou děkujeme!
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Modrá rybka se stále rozvíjí a já z toho mám upřímnou radost.
I díky tomu, že jsme přečkali COVID, dokázali reagovat na válku na
Ukrajině a stav společnosti v České republice, jsme uspěli sami před
sebou. Přineslo nám to, paradoxně, zjištění, že stojíme před největší
výzvou, před kterou jsme dosud stáli.
Modrá rybka, pokud chce zachovat svou dosavadní šíři činnosti a dále se
rozvíjet, musí sama sebe reorganizovat, najít stálé podporovatele a
profesionalizovat se. Rok 2023 nám jasně ukázal, že ve třech lidech, byť s
maximální podporou dobrovolníků a spolupracovníků, to prostě dál
nepůjde.
Vyhlížím rok následující a věřím, že i tenhle krok zvládneme.

Na konci roku jsme si s týmem uvědomili, že tento rok byl velmi náročný a že i na nás přišla únava spojená s řadou
otázek. Důležité je, že jsme si znovu oživili myšlenky, ujasnili jsme si proč naše projekty děláme, že nám stále dávají
smysl, jsou pořád aktuální a že nám stojí za to v této práci pokračovat i přes nedostatek finančních prostředků. 

Lucie Lišková
ředitelka

Pavel Anděl
zakladatel



DEMOKRACIE VĚC SPOLEČNÁ – pokračuje

Jde o projekt, který sdružuje několik aktivit, které jsou
určené mladým lidem ve věku 12–17 let (nevoliči).
Projekt podporuje občanské vzdělávání na školách, ale
i mimo ni. Vytváříme programy, které mohou
pedagogové zařadit do výuky a zážitkovou formou
zatraktivnit výuku předmětů „Výchova k občanství“
nebo „Základy společenských věd“. V rámci tohoto
projektu pořádáme Dnes jsem jako…

Dnes jsem jako poslanec – mladí mají možnost si
na jeden den vyzkoušet práci poslance v Poslanecké
sněmovně v hlavním jednacím sále. Za přítomnosti
poslanců projednávají usnesení nebo zákony na dané
téma a zkouší si prosadit svůj nebo kolektivní názor.
Výstupem je přijaté usnesení nebo úprava části
zákona, a to je předáno poslancům. Poslanci
s mladými diskutují nad tématem a vysvětlují svoje
postoje.

Již 12. studentská konference „Dnes jsem jako
poslanec“ na téma: Zákon o pedagogických
pracovnících pod laskavou záštitou ministryně Heleny
Langšádlové, poslankyně Olgy Richterové a poslanců
Marka Výborného, Marka Bendy a Jana Berkiho se
konal dne: 14. 3. 2023. Celkem se přihlásily 7 škol,
tzn. 199 žáků a studentů. Účastníci měli možnost
hovořit s odborníky na dané téma. Po poutavé debatě
a hlasování bylo přijato závěrečné usnesení.

PROJEKTY V ROCE 2023
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Dnes jsem jako poslanec - celkem: 
345 účastníků, z toho 302 mladých, 
24 pedagogů, 9 politiků a 10 
odborníků

Dnes jsem jako senátor - celkem: 
126 účastníků, z toho 114 mladých, 
8 pedagogů, 2 odborníci a 2 politici

Třináctá studentská konference „Dnes jsem

jako poslanec“ se konala dne: 31. 10. 2023

k aktuální problematice: Důchodová reforma

aneb v kolika letech do důchodu? pod

laskavou záštitou ministryně Heleny

Langšádlové, ministra Marka Výborného,

místopředsedkyně PSP ČR Olgy Richterové a

poslanců Marka Bendy, Jana Berkiho a Matěje

Ondřeje Havla. Akce se zúčastnili žáci a

studenti z 10 škol v počtu 197. Po výměně

argumentů a debatě byl přijat návrh zákona.

Dnes jsem jako Senátor – je podobné

schéma jako předcházející. Simulace jednání

vrcholných politiků v autentickém prostředí

rozvíjí kritické myšlení, argumentační

schopnosti a vyžaduje pečlivou přípravu

u všech účastníků. Do projektu zařazujeme

i školy z vyloučených lokalit. Děkujeme za

spolupráci MHMP

V Senátu jsme dne 28. 3. 2023 uspořádali

studentskou konferenci „Dnes jsem jako

senátor“ na téma „Zákon o pedagogických

pracovnících“ pořádanou s laskavou záštitou

předsedy senátního výboru pro vzdělávání,

vědu, kulturu, lidská práva a petice Mgr. Jiřího

Růžičky. Tím bylo možné dané zajímavé téma

probrat v obou komorách Parlamentu.

Konference se zúčastnila pětice škol a celkem

95 žáků a studentů. Výstupem se stalo

usnesení, které následně mohli zástupci

účastníků předat na skutečné schůzi Výboru

pro vzdělávání, vědu, kulturu, lidská práva a

petice.

Před koncem roku dne 4. 12. 2023 jsme

uspořádali studentskou konferenci „Dnes

jsem jako senátor“ k zásadní problematice a

to „Zadržování vody v krajině“ pořádanou se

záštitou místopředsedkyně Senátu Parlamentu

ČR RNDr. Jitky Seitlové. Celkem se akce

zúčastnili žáci a studenti z 5 škol v počtu 106.

Přijaté usnesení bylo možné předat na jednání

senátního výboru



TO JE HLÍNA
 20. ročník charitativní dětské umělecké přehlídky s 
názvem: „TO JE HLÍNA“

Velmi nás těší a vážíme si udělené laskavé záštity první 
dámy Evy Pavlové i předsedkyně Poslanecké 
sněmovny ČR Markéty Pekarové Adamové. Téma pro 
tento významný ročník: " Pestrý svět kolem nás aneb 
kolik podob má naše planeta“. Vystavovali jsme v 
Jindřišské věži, v samotném centru Prahy. Dále s 
laskavou záštitou poslankyně Martiny Ochodnické v 
atriu Poslanecké sněmovny. Následně v divadelním 
sále Malostranské besedy se konalo Slavnostní udílení 
cen. 
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Celkem: 17 dílen, 120 výtvarných 
děl.

Celkem se zapojilo 17 dílen z celé ČR a bylo 
předáno bezmála 120 děl. Kulturní program 
během slavnostního aktu skvěle zajistila kapela 
Tam Tam Batucada, která přispěla k 
povznášejícímu pocitu oceněných. Během 
slavnosti byli mladí umělci z mateřských i 
základních škol, ZUŠek, nízkoprahů, dětských 
domovů a zájmových kroužků postupně vyhlášení 
a představeni publiku.



SEMINÁŘE PRO PEDAGOGY

Seminář pro pedagogy na téma „Mediální gramotnost
a aktuální dezinformace ohrožující společnost“ se
konal v Evropské domě dne 24. května 2024. Na akci
vystoupili lektoři: novinářka a analytička v
Acamedia/Sinopsis Mgr. Kateřina Procházková,
odborník na IT bezpečnost Mgr. Jan Mikuláštík a
pedagog a publicista Mgr. Bohumil Kartous, Ph.D.

HRDINOU ZA KAŽDÉ SITUACE

Interaktivní seminář na téma „ Hrdinou za každé
situace “aneb jak zvládat zátěžové situace a jak o nich
učit se konal s laskavou záštitou místostarostky Prahy
6 Mariany Čapkové. Na semináři vystoupili: MUDr.
Zdeňka Vyhnánková, prap. Jitka Dušková, nprap.
Martin Kulhánek a zástupce Evropského domu. Akce
se konala dne: 27. září 2023.

STÁNEK NA PRAGUE HARLEY DAYSODBORNÝ SEMINÁŘ

Seminář o problematice: Moderní dějiny aneb známe 
80. léta minulého století? Na akci dne 14. listopadu 
2023 v Evropském domě vystoupili odborníci: historik 
Jaroslav Šebek, sinoložka Olga Lomová a zástupce 
Evropského domu. Na konci programu prošli účastníci 
procházku s názvem: „Kudy kráčela revoluce” s 
výkladem.
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V roce 2023 jsme se již po druhé zúčastnili festivalu
Prague Harley Days, kde jsme měli pro návštěvníky
připravené handmade výrobky k zakoupení z
našeho charitativního obchůdku. Nejmenší
návštěvníci v našem stánku tvořili náramky a
školáci měli možnost se začíst do našich komiksů.



CHARITY SHOP
 Je charitativní obchůdek, který prodává výrobky s 
příběhem. Pomáhá realizovat projekty NADAČNÍHO 
FONDU MODRÁ RYBKA. Každé dílo, výrobek má za 
sebou příběh dítěte, ženy seniorky, matky nebo 
babičky. 100% zisku náleží NADAČNÍMU FONDU 
MODRÉ RYBKY.

ADVENTNÍ TVOŘENÍ 
V KrisKros café v Brandýse nad Labem 
jsme uspořádali adventní tvoření a 
společně vyrobili krásné adventní věnce 
a ozdobili chutné perníčky. 
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SPRÁVNÍ RADA:

Pavel Anděl - předseda správní rady
Marie Kolářová  - členka správní rady
Filip Musil - člen správní rady

Revizor
Pavla Hofmanová

Ředitelka
Lucie Lišková

NEZISKOVÉ ORGANIZACE, NADACE A 
PŘÍSPĚVKOVÉ ORGANIZACE SE KTERÝMI 
JSME SPOLUPRACOVALI V ROCE 2022

MHMP
SHM Klub Praha a Zdiby, z.s.
Kancelář Poslanecké sněmovny ČR
Kancelář Senátu ČR
OSF – Active citizens fund

PERSONÁLNÍ SLOŽENÍ 
NADAČNÍHO FONDU

JEDNOTLIVCI -PODPOROVATELÉ, 
DOBROVOLNÍCI

Taťána Lejdarová
Marcela Svobodová
Andrea Malá
Hedvika Pánková Nejedlá
Lucie Lišková
Lubomír Liška
Pavel Anděl
Hana Andělová
Kris Kros Kavárna
Jana Sochůrková
Manželé Vystrčilovi
Manželé Kolářovi
Helena Langšádlová
Marek Benda
Marek Výborný
Mariana Čapková
Lucie Dolfi
Nadace OSF-Active Citizens Fund
Magistrát hl. města Prahy
Webglobe,s.r.o.

VELICE SI VÁŽÍME A DĚKUJEME
NAŠIM PŘÍZNIVCŮM, DOBROVOLNÍKŮM

A PODPOROVATELŮM ZA JEJICH PODPORU
FINANČNÍ, MATERIÁLNÍ, PRACOVNÍ A DUCHOVNÍ.
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NADAČNÍ FOND MODRÁ RYBKA
Kobyliské nám. 6, Praha 8, 182 00

Telefon +420 737 181 484
E-mail: nfmodrarybka@gmail.com

http:/www.modrarybka.eu
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